

## Protokoll – 6. sentralstyremøtet i 2024 i 4H Norge

<b>Dato:</b>	18. juni 2024
<b>Sted:</b>	Teams
<b>Til stede:</b>	Martin Holmen Andreas Ølvestveit Andrine Snopestad Raymond Kirknes Sara Eline Malmo Farbo Jens Håkon Birkeland Even Medhus (2. vara) Iris Merete Natten Frydenlund (representant N4HA) Turi Elise Kaus (ansattvalgt) Stine Pernille Hauge Kjos (fungerende generalsekretær) Kjerstin Wøyen Funderud (ordfører) Thor Christian Grosaas (ordfører) Ingeborg Tangeraas (sak 41.06)
<b>Fraværende:</b>	Astrid Skogseth (1. vara) Heidi Tønnesen (representant fra 4H-gård Norge)
<b>Møteleder:</b>	Martin Holmen
<b>Referent:</b>	Kjell Thorstensen og Stine Pernille Kjos

Faste saker	
<b>Sak 01.06</b>	<b>Godkjenning av innkalling og saksliste</b>  <b>Vedtak:</b> <u>Innkalling og saksliste godkjennes</u>
<b>Sak 02.06</b>	<b>Godkjenning av protokoll fra det 5. sentralstyremøtet i 2024</b>  <b>Vedtak:</b> <u>Protokollen fra det 5. sentralstyremøtet vedtas</u>
<b>Sak 03.06</b>	<b>Styrets kalender</b>  <b>Vedtak:</b> <u>Sentralstyrets kalender oppdateres med eventuelle endringer som kom i møtet.</u>
<b>Sak 04.06</b>	<b>Fylkesrunden</b> Agder: Positiv stemning, ser fremover og er spente på ny ansatt. Styret jobber bra sammen.  Region Vest: Det var ønskelig at en fra sentralstyret kunne ha et opplærings- og forberedelsesmøte før landsmøtet for fylkesstyrene. Jens Håkon kan ta det.  <b>Vedtak:</b> <u>Sentralstyret tar status til orientering</u>
<b>Sak 05.06</b>	<b>Økonomisk status</b> Forskjeller i regnskapstall t.o.m. mai i år kontra mai i fjor skyldes: <ul style="list-style-type: none"> <li>• Deltakeravgifter Gambia og USA-utveksling, som kommer hvert annet år, gir inntrykk av økte inntekter, men dette er penger som går i null.</li> <li>• Økte lønnskostnader som følge av at fjorårets lønnsoppgjør på 5.2% slår inn i år. Lønnskostnaden påvirkes også av at vi har økt med en</li> </ul>

	<p>regionlederstilling, som følge av beslutningen om å dele opp igjen region Nord og region Midt. Økningen tilsvarer en 60% stilling.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Tilbakebetalinger fra NAV for en del permisjoner og sykemeldinger er ikke kommet inn ennå, slik at kostnadene framstår større enn de reelt er.</li> <li>• Likviditeten er litt for lav, men vi vet at det kommer tilskudd i juni og juli, som gjør at situasjonen bedrer seg. Likviditetsgraden pr nå er 0,7. Styreleder ga uttrykk for at den bør ligge nærmere 2, og ba om at styret blir holdt underrettet om utviklingen.</li> </ul> <p>4H Norge har for 2024 vedtatt et revidert budsjett på – 3.5 mot et årsbudsjett på – 3.9 millioner. Vi ligger an til å holde den reviderte budsjettrammen.</p> <p><b>Vedtak:</b> <u>Sentralstyret tar status til orientering</u></p>
<p><b>Sak 06.06</b></p>	<p><b>Orientering medlemstall</b> Pr. 3. juni 2024 er det 9313 medlemmer. Dette er opp 435 fra forrige måned. Medlemstallet pr. 03.06.24 er dessverre 110 lavere enn samme dato i fjor og 82 lavere enn for to år siden.</p> <p><b>Vedtak:</b> <u>Sentralstyret tar saken til orientering</u></p>
<p><b>Sak 07.06</b></p>	<p><b>Muntlig orienteringer fra sekretariatet</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Personal <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Fortsatt en del sykemeldinger</li> <li>○ Regionleder Sør-Øst har sagt opp. Stillingen er utlyst.</li> <li>○ Organisasjonsrådgiver i Agder fratrer 30.6, og 50% stilling er utlyst</li> <li>○ Organisasjonsrådgiver Akershus og Oslo har vært lenge i permisjon, og har nå sagt opp stillingen. Stillingen er utlyst.</li> <li>○ Amalie Vie Jakobsgaard er ansatt som organisasjonsrådgiver i en prøveordning med arbeid i to fylker, 50% i Møre og Romsdal og 50% i Sogn og Fjordane.</li> <li>○ Liv Bjerkås er ansatt som organisasjonsrådgiver i Hedmark og begynner 1. september</li> <li>○ Vi har fortsatt god hjelp av Orgservice i HR-leders fravær, og vi vil trenge dette også i august. Gro Helene Andersen, er i foreldrepermisjon, men kommer tilbake mellom september og desember.</li> </ul> </li> <li>• Landsleir Leir er nært forestående og komiteen jobber veldig godt. Stadig flere ting kommer på plass.</li> <li>• Nordisk leir 19.-26. juli 2025 i Varberg, Hallans län, Sverige.</li> <li>• Friluftslivets år 2025 <ul style="list-style-type: none"> <li>○ En stor søknad om midler er sendt, og en til skal sendes. Det vurderes nå utlysning av en stilling som skal jobbe med friluftsliv og Friluftslivets år, med forbehold om at vi får midler.</li> <li>○ Åpning er 18. januar med tema "Hele Norge bålet". Sett av datoen.</li> </ul> </li> <li>• Generalforsamling i frivillighetens Hus AS Frivillighetens hus er et ideelt foretak hvor "beboerne" er samlet om å drive bygget. 4H er medeier og sitter i styret. Styreplassene rullerer, slik at vi har styreplass hvert 3.år.</li> </ul> <p><b>Vedtak:</b> <u>Sentralstyret tar sakene til orientering</u></p>

<b>Sak 08.06</b>	<p><b>Muntlig orientering fra AU, utvalg og arbeidsgrupper</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Styringsgruppa for Gambiasamarbeidet Har hatt ett møte siden sist. Planlegging av studietur er i gang. Avklaring av kontorbygget til 4H Gambia som skal oppføres er gjort, og det er klart at den summen som er bevilget er tilstrekkelig.</li> <li>• Årsmøte for Frivillighet Norge Andreas Ølvestveit representerte 4H. I tillegg var Martin Holmen innom, og Andrine Snopestad var der som representant for BU. Her kan det være nyttig å ha en styreplass en gang i framtiden. Pr nå sitter det flere i styret med god kjennskap til 4H.</li> <li>• Årsmøte for Norsk Friluftsliv Andreas Ølvestveit representerte 4H. Fint at vi er med i organisasjonen, men ser ikke helt nødvendigheten av at vi skal sitte i styret.</li> <li>• Årsmøte i Studieforbundet natur og miljø, Raymond stiller i valgkomiteen for neste år.</li> <li>• Petter Hjørungnes Jacobsen er nominert av 4H Norge til styret i RYE (Rural Youth Europe), han er også vår delegat på General Assembly. General Assembly er 1.8. og Andreas deltar digitalt.</li> </ul> <p><b>Vedtak:</b> <u>Sentralstyret tar sakene til orientering</u></p>
<p><b>Løpende saker</b></p>	
<b>Sak 40.06</b>	<p><b>Evaluering av Insporama</b></p> <p>Insporama har vært arrangert i 2023 og 2024. Sentralstyret ynskja å samle flest moglege kurs på same helg for å lage ein stor nasjonal happening. Insporama 2023 omfatta følgande målgrupper: fylkesstyrerepresentantar og klubbbrådgjevarar. Insporama 2024 omfatta i tillegg tilsette frå fredag til laurdag. Begge årene har landsstyremøtet vært heldt på søndagen.</p> <p>Spørsmål og innspill fra diskusjonen:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Legges det opp til at ikke klubbbrådgivere skal delta neste år, og i så fall hvorfor? Generalsekretær svarte at dette skyldes at det er utfordrende å legge et godt program som skal treffe mange målgrupper. I tillegg påløper det en ekstra kostnad for 4H Norge for klubbbrådgivernes deltakelse.</li> <li>• Er det et alternativ å fokusere på fylkesstyreopplæring del 2, men at klubbbrådgivere som er interessert kan delta? Arrangementet blir da primært for fylkesstyrene og man markedsfører det ikke så sterkt for klubbbrådgivere, men tar det som en bonus om noen ønsker å delta.</li> <li>• Kan det være en åpning for alle som har lyst til å delta? Det kan være vanlige medlemmer som kan ønske seg dette?</li> </ul>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Evalueringen viser at arrangementet er godt likt, og at det fungerer bra. Det skal administrasjonen ha ros for.</li> <li>• Foreløpig kostnadsanslag er på 500 000 kr, når deltakeravgifter er trukket fra. Dette er ca 150 000 kr over budsjett. Lønn til ansatte kommer i tillegg. Det er lagt ned mange arbeidstimer på arrangementet, som også må tas med i vurderingen videre. Spørsmålet er om vi ønsker å bruke så mye penger på arrangementet. I generalsekretærs forslag ligger derfor en nedskalering til et noe mindre arrangement.</li> <li>• For å vurdere arrangementets videre liv må vi se det i sammenheng med de tre S'ene i strategien. Er dette riktig bruk av penger? Det kan være vanskelig å se koblingen.</li> <li>• Kan vi legge opp til at klubbrådgivere betaler fullt ut for sin deltakelse? Noen fylker og klubber sponser også klubbrådgivere.</li> <li>• Mange fylker arrangerer klubbrådgiversamlinger. Et alternativ kan være å legge opp til at dette gjøres mer. Så kan evt klubbrådgivere inviteres til Insporama hvert andre år?</li> <li>• En annen vinkling: Hvorfor kommer det ikke flere klubbrådgivere? Det er ønskelig å få kartlagt dette. Det er viktig å få klubbrådgiverne inn i fellesskapet. Det handler også om medlemspleie.</li> <li>• Etter 2 runder med Insporama vil det kanskje være mulig å spare på arbeidstimer ved å gjenbruke opplegg?</li> </ul> <p><b>Generalsekretærens forslag til vedtak:</b> <u>Insporama skal gjennomførast som fylkesstyreopplæring for nye og erfarne fylkesstyremedlemmar 4.-6. april 2025, inkludert landsstyremøte på søndagen.</u></p> <p><b>Vedtak:</b> <u>Sentralstyret utsetter saken til første styremøtet etter sommeren.</u></p>
Sak 41.06	<p><b>Omdisponering av midler til 4H Gambia</b> 4H Gambia ønsker å bygge et kontorbygg på en tomt de har fått gratis fra myndigheten. Styringsgruppa for Gambia-samarbeidet ønsker å få dette til gjennom å omdisponere midlene til prosjektoppfølgning for 2024 og ved innsamling på landsleiren.</p> <p><b>Vedtak:</b> <u>Sentralstyret godkjenner utbetaling på kr 50 000 til 4H Gambia fra Solidaritetsfondet i juni, videre at totalbeløpet for innsamlinga settes inn på Solidaritetsfondet for å minimere uttaket fra fondet.</u></p>
Sak 42.06	<p><b>Oppsummering og evaluering av styreperioden</b> Nåværende styre avslutter sitt arbeid på Landsmøtet. For å kunne få en god avslutning på arbeidet som er gjort og en effektiv oppstart for nytt styre hadde vi en samtale med utgangspunkt i følgende spørsmål:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Hvordan har styreperioden vært for deg?</li> <li>• Hva kunne vi (generalsekretær og styreleder) gjort for at du hadde fått mer utbytte av perioden? Savner strategi over hva vi bør delta på av f.eks årsmøter o.l, samt hvor det er lurt at vi stiller i styrer.</li> </ul>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• For de neste to årene. Hva tenker du vi bør gjøre annerledes? Bruk sentralstyret enda mer i prosesser og praktiske oppgaver. Legge mer på bordet slik at det er mulig å oppgaver/delta i prosesser. Bruke mer tid på fylkene og hvordan vi jobber opp mot dem. Være mer synlige på some, vise hva vi gjør og hvor vi er. Det står mange steder at «det skal vedtas/godkjennes» av sentralstyret, kan vi minimere det?</li> </ul> <p><b>Vedtak:</b> <u>Generalsekretæren tar med seg innspillene fra møtet i utformingen av oppstarten med nytt styre.</u></p>
<b>Sak 43.06</b>	<p><b>Siste forberedelser til Landsmøtet</b> Gjennomgang av kjøreplan og andre forhold som må avklares.</p> <p>Sperrefrist for forslag til vedtektsendringer ble diskutert. Denne har utløpt, men fortsatt ligger skjema for endringsforslag på nettsidene. Dette må endres.</p> <p>Nils P. Bjørke – vossing og tidligere 4H-medlem som er 2. visepresident på Stortinget kan ha en hilsen på Landsmøtet.</p> <p><b>Vedtak:</b> <u>Styret tar med seg innspillene som kom i møtet.</u></p>
<b>Sak 44.06</b>	<p><b>Landsleir 2026</b> I følge «ABC for landsleirarrangører» skal sentralstyret godkjenne leirsted, tidspunkt og varighet for leiren etter forslag fra fylkesstyret senest to år før leiren finner sted. Fylkesstyret i Nordland har vedtatt at de ønsker å avholde leiren 6.-12. juli i Bodø.</p> <p><b>Vedtak:</b> <u>Styret vedtar at landsleir 2026 blir 6.-12. juli i Bodø kommune.</u></p>
<b>Eventuelt</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Arendalsuka. 4H skal ha et arrangement 15.08 kl. 16.30. Martin Holmen og Tone Angsund fra Trigger skal leder denne. Andreas (dersom han blir valgt) og Generalsekretær deltar også.</li> <li>- 4H har ikke noe registrert varemerke (patentstyret.no). Bør vi ha det? Iris kan bistå i en slik prosess.</li> <li>- Har vi god nok sikkerhet når det kommer til hacking? Så lenge e-postadressene ligger offentlig på nett er det lett å misbruke dem. 4H Norge skal oppgradere lisensen og få et bedre spamfilter.</li> </ul>